

Communiqué de presse

MITEM PHARMA acquiert les droits mondiaux de DESFERAL® avec le soutien de TECHLIFE CAPITAL et de la MACSF

MASSY (91) – le 25 septembre 2024 - **MITEM PHARMA, laboratoire pharmaceutique basé en France et dédié aux Médicaments d'Intérêt Thérapeutique Majeur (M.I.T.M.), a le plaisir d'annoncer l'acquisition mondiale de DESFERAL®, un M.I.T.M. important en hématologie, auprès de NOVARTIS (Bâle - Suisse).**

DESFERAL® (deferroxamine) est un médicament injectable figurant sur la liste des médicaments essentiels de l'OMS, indiqué en cas de surcharge en ions métalliques, notamment à la suite de transfusions sanguines nécessaires au traitement de la bêta-thalassémie et de la drépanocytose.

Le financement de cette acquisition a été rendu possible grâce au soutien du partenaire historique **TECHLIFE CAPITAL** et de la **MACSF**, ainsi que des fonds mezzanine **Access Capital Partners** et **Swen Capital Partners**. Ces partenaires financiers ont été motivés par le service rendu aux patients par les MITM, et le positionnement unique de MITEM PHARMA dédié aux MITM. Les détails financiers de cette transaction ne sont pas divulgués.

MITEM PHARMA est un laboratoire pharmaceutique de nouvelle génération dont la mission est de maintenir et de rajeunir la gamme de traitements disponibles pour les maladies graves. MITEM PHARMA identifie les besoins thérapeutiques, améliore les médicaments existants en sécurisant leur approvisionnement et leur disponibilité sur le marché et développe de nouveaux produits pour assurer la disponibilité du meilleur traitement possible pour une thérapie ciblée.

DESFERAL® est aujourd'hui commercialisé dans plus de 60 pays. Il est fabriqué en Europe. Sa formulation injectable (sous-cutanée) offre une sécurité d'emploi reconnue et garantit le respect des protocoles médicaux.

La bêta-thalassémie est une maladie héréditaire qui affecte la qualité de la production d'hémoglobine, tandis que la drépanocytose résulte d'une maturation anormale des globules rouges. Ces deux maladies entraînent des défauts d'oxygénation des tissus et de graves troubles vasculaires. On estime que 50 millions de personnes dans le monde souffrent de drépanocytose et que 310 000 naissances sont concernées chaque année. La bêta-thalassémie touche environ 10 personnes par million d'habitants.

Avec cette acquisition, qui viendra compléter son portefeuille existant de 4 MITM, MITEM PHARMA franchit une étape importante dans sa stratégie de croissance visant à créer un acteur majeur dédié aux MITM.

Claude-Alain CUDENNEC et Eric THIERRY, fondateurs de MITEM PHARMA, déclarent : « *Nous sommes fiers de réaliser cette acquisition qui reflète en tous points notre volonté d'agir pour les maladies héréditaires et les maladies rares. La confiance que nous témoigne Novartis à travers cette cession est aussi la reconnaissance du professionnalisme de l'ensemble des collaborateurs de MITEM PHARMA.*

Cette étape renforce notre objectif de croissance internationale et notre engagement, à sécuriser la mise à disposition des MITM de la manière la plus efficace pour les patients ».

Jacques ROSSIGNOL et Jean-Max DEMIAUTTE de TECHLIFE CAPITAL commentent : *« Nous sommes heureux d'accompagner MITEM PHARMA dans sa stratégie de développement et de sécurisation des MITM. Nous sommes honorés de prendre la suite du grand héritage de Novartis dans la gestion de ce médicament important à l'efficacité prouvée dans ces maladies graves, DESFERAL®, que nous prévoyons de développer et d'étendre. Cette acquisition complétera parfaitement le portefeuille existant de MITM de MITEM PHARMA et contribuera à renforcer et à élargir sa portée et sa présence à l'échelle mondiale ».*

Sébastien COUVET, gérant de portefeuilles financiers à la MACSF, précise : *« La MACSF, qui veut contribuer par ses investissements à améliorer le monde de la santé, soutient le développement de MITEM PHARMA. Ce laboratoire pharmaceutique, qui reprend et relance des médicaments importants dont l'efficacité a été prouvée sur des maladies graves, en garantissant leur disponibilité à des prix raisonnables, est à la fois utile aux patients et aux professionnels de santé ».*

À Propos de MITEM PHARMA

MITEM PHARMA est un laboratoire pharmaceutique français, spécialisé dans les Médicaments d'Intérêts Thérapeutique Majeur (MITM). La mission de MITEM PHARMA est d'améliorer la qualité de vie des patients en sécurisant la mise à disposition de médicaments importants, seuls traitements de maladies sévères, mais dont les ruptures d'approvisionnement provoquent des risques de santé publique. En collaboration avec des médecins partenaires et les associations de patients, l'entreprise identifie ces situations, et rachète, revalorise, améliore ou développe ces médicaments majeurs pour garantir l'accès à des soins adaptés. MITEM PHARMA s'adapte en permanence aux malades, à l'environnement et à l'évolution du marché pour rendre accessible les MITM à chaque instant de la vie, en particulier dans les domaines de l'hématologie, de l'endocrinologie, de la cardiologie d'urgence et de la dermatologie médicale. MITEM PHARMA est actuellement présent dans 15 pays sur 3 continents.

Pour plus d'informations : www.MITEMPHARMA.com

À Propos de TECHLIFE CAPITAL

TECHLIFE CAPITAL est un fonds d'investissement de growth equity spécialisé dans les industries de la santé et des technologies, où il identifie proactivement des verticales sectorielles porteuses qu'il investit en profondeur (médicaments d'intérêt thérapeutique majeurs, diagnostic cancer, gestion des données de santé, services aux biotechs, prothèses orthopédiques, ...). Il contribue ensuite à structurer ces filières en sélectionnant et accompagnant des sociétés ambitieuses dans leur transformation en leaders européens voire globaux.

La société de gestion TECHLIFE CAPITAL SAS est agréée par l'Autorité des Marchés Financiers, et a reçu le label Tibi du Financement de l'Innovation du ministère de l'Économie en France.

TECHLIFE CAPITAL accompagne 8 entreprises en santé (MITEM PHARMA - laboratoire pharmaceutique, XPATH - services de diagnostic cancer, FLASH THERAPEUTICS - production de médicaments biotechnologiques, EVOLUTIS – prothèses orthopédiques innovantes), santé tech (MYDATA TRUST - gestion de données patients d'essais cliniques en biotechnologie, QUINTEN - solutions d'IA et de data science pour les laboratoires pharmaceutiques), et technologies (MAXXING - logiciel SaaS de loyauté clients, CNSI - solutions d'e-commerce).

Plus d'informations sur www.techlifecapital.com

MITEM PHARMA acquires worldwide rights to DESFERAL® (deferoxamine) with the backing of TECHLIFE CAPITAL and MACSF

MASSY (91) – September 25, 2024: **MITEM PHARMA**, the pharmaceutical laboratory based in France and dedicated to Medicines of Major Therapeutic Interest (M.I.T.M.), is pleased to announce the worldwide acquisition of **DEFERAL®**, a major MITM in hematology, from **NOVARTIS** (Basel - Switzerland).

DEFERAL® (deferoxamine) is an injectable medicine indicated for the treatment of iron overload, which may occur for example following blood transfusions necessary for the treatment of beta-thalassaemia and sickle-cell anaemia. Deferoxamine is included in the WHO list of essential medicines.

The financing of this acquisition was made possible by the support of the historical partner **TECHLIFE CAPITAL**, **MACSF** and the funds managed by **Access Capital Partners** and **Swen Capital Partners**. These financial partners were motivated by the service provided to patients by MITMs, and the unique positioning of MITEM PHARMA dedicated to MITMs. The financial details of this transaction are not disclosed.

MITEM PHARMA is a new-generation pharmaceutical laboratory whose mission is to maintain and rejuvenate the range of treatments available for serious diseases. MITEM PHARMA identifies therapeutic needs, secures the supply and availability of existing medical need medicines in the market, and develops new products to ensure the availability of the best possible treatment for a targeted therapy.

DEFERAL® is now marketed in over 60 countries. It is manufactured in Europe. Its injectable (subcutaneous) formulation offers a well-known safety profile and extensive experience in medical protocols.

Beta-thalassaemia is a hereditary disease affecting the quality of haemoglobin production, while sickle cell anaemia results from abnormal maturation of red blood cells. Both diseases result in tissue oxygenation defects and serious vascular disorders. An estimated 50 million people worldwide suffer from sickle cell anaemia, with 310,000 births affected each year. Beta-thalassaemia affects around 10 people per million population.

With this acquisition, which will complement its existing portfolio of 4 MITMs, MITEM PHARMA has taken an important step in its growth strategy to create a major player dedicated to MITMs.

Claude-Alain CUDENNEC and Eric THIERRY, founders of MITEM PHARMA, declare: *"We are proud to have completed this acquisition, which reflects in every way our determination to take action for hereditary diseases and rare diseases. The confidence that Novartis has shown in us through this sale is also recognition of the professionalism of all MITEM PHARMA's employees. This step reinforces our objective of international growth and our commitment to securing the availability of MITMs in the most effective ways to patients."*



Jacques ROSSIGNOL and Jean-Max DEMIAUTTE of TECHLIFE CAPITAL comment: *"We are pleased to accompany MITEM PHARMA in its strategic focus on developing and securing MITMs. We are honored to follow-on the great heritage from Novartis in the management of this important drug with proven efficacy in these severe diseases, DESFERAL®, which we plan to further develop and expand. This acquisition will perfectly complement MITEM PHARMA's existing portfolio of MITMs and will contribute to strengthening and enlarging its worldwide reach and presence."*

Sébastien COUVET, Financial Portfolio Manager at MACSF, explains: *"MACSF, which wants to contribute to improving healthcare through its investments, supports the development of MITEM PHARMA. This pharmaceutical laboratory, which takes up and relaunches important drugs with proven efficacy in serious diseases, and secures their availability at reasonable prices, is useful to both patients and healthcare professionals."*

About MITEM PHARMA

MITEM PHARMA is a French pharmaceutical laboratory specializing in Medicines of Major Therapeutic Interest (MITM). MITEM PHARMA's mission is to improve patients' quality of life by securing the availability of important drugs, the only treatments for severe diseases, whose supply shortages pose a public health risk. Working with partner doctors and patient associations, the company identifies these situations, and buys, upgrades, improves or develops these essential drugs to guarantee access to appropriate care. MITEM PHARMA constantly adapts to patients, the environment and market trends to make MITMs accessible at every stage of life, particularly in the fields of hematology, endocrinology, emergency cardiology and medical dermatology. MITEM PHARMA is currently present in 15 countries on 3 continents.

For further information: www.MITEMPHARMA.com

About TECHLIFE CAPITAL

TECHLIFE CAPITAL is a growth equity fund specialising in the healthcare and technology industries, where it proactively identifies promising sector verticals that it investigates in depth (drugs of major therapeutic interest, cancer diagnostics, biotech services, orthopaedic prostheses, healthcare data management, etc.). It then helps to structure these sectors by selecting and supporting ambitious companies in their transformation into European or even global leaders.

TECHLIFE CAPITAL SAS is a management company approved by the French Autorité des Marchés Financiers, and has been awarded the Tibi label for Innovation Financing by the French Ministry of the Economy.

TECHLIFE CAPITAL is invested in 8 companies in healthcare (MITEM PHARMA - pharmaceutical laboratory, XPATH - cancer diagnosis services, FLASH THERAPEUTICS - production of biotechnological drugs for biotechs, EVOLUTIS – innovative orthopedic implants), health tech (MYDATA TRUST - patient data management for biotechs, QUINTEN - AI and data science solutions for pharmaceutical laboratories), and technologies (MAXXING - SaaS customer loyalty software, CNSI - e-commerce solutions).

More information can be found on : www.techlifecapital.com

Contacts :

Jacques Rossignol (jacques.rossignol@techlifecapital.com / +33 (0)6 71 48 36 22)

Grégoire Cayatte (gregoire.cayatte@techlifecapital.com / +33 (0)6 62 91 48 01)

Henry Huyghues Despointes (henry.huyghues-despointes@techlifecapital.com / +33 (0)6 74 97 13 90)

Jean-Max Demiautte (jmdemiautte@techlifecapital.com / +33 (0)6 45 74 33 24)

Press Contacts : Ulysse Communication

Nicolas Daniels / ndaniels@ulyссе-communication.com / +33 (0)6 63 66 59 22

Charles Courbet / ccourbet@ulyссе-communication.com / +33 (0)6 28 93 03 06